
Protokół 	r XIV/08

z Sesji Rady Gminy Widawa

odbytej w dniu 11 marca 2008 roku

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie

Ustawowa liczba radnych – 15
Faktyczna liczba radnych – 15
Liczba radnych obecnych – 14

Ad. 1

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Robert Majczyk, który na wstępie
swego wystąpienia  powitał  Pana Wójta,  Pana Skarbnika,  Panią Mecenas,  władze Powiatu
reprezentowane przez Pana Cezarego Gabryjączyka – Starostę i Pana Michała Włodarczyk –
Wicestarostę,  pracowników Urzędu Gminy,  sołtysów i mieszkańców Gminy,  a także Pana
Kazimierza Rusaka – wieloletniego Komendanta Komisariatu Policji w Widawie. Następnie
stwierdził,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  na  sali  obrad  znajduje  się  13 radnych,  czyli  jest
kworum  niezbędne  do  podejmowania  uchwał  przez  Radę  Gminy.  W dalszej  części
poinformował,  iż  zachodzi  konieczność  umieszczenia  w porządku  obrad  dodatkowego
projektu  uchwały  i  umieszczenia  go  w  punkcie  11  porządku  obrad.  Następnie  zarządził
głosowanie nad proponowaną zmianą, w wyniku którego za wprowadzeniem do porządku
obrad  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  „Programu
zdrowotnego ZDROWA GMINA” i umieszczenia go w punkcie 11 głosowało 13 radnych
obecnych na sali w chwili głosowania.

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie XIV Sesji Rady Gminy w Widawie.
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  funkcjonowania  stołówek  szkolnych  oraz
odpłatności  za obiady w stołówkach szkolnych,  dla których organem prowadzącym
jest Gmina Widawa.

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  finansowych  na  pomoc
zdrowotną dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę
Widawa oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami.

8. Podjęcie uchwały w  sprawie honorowego obywatelstwa Gminy Widawa oraz zasad
i trybu jego nadania.

9. Podjecie  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  przedstawiciela  Gminy  Widawa  do
Powiatowej Rady Zatrudnienia w Łasku.

10. Podjęcie uchwały w sprawie sytuacji na rynku żywca wieprzowego.
11. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  „Programu
zdrowotnego ZDROWA GMINA”.

12.Wolne wnioski i zapytania.
13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie obrad.



Z uwagi na to, iż nikt  nie zgłaszał żadnych  uwag dotyczących  przedstawionego porządku
obrad Przewodniczący zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez
13 radnych obecnych na sali w chwili głosowania.

Ad. 2

W  tym  punkcie  przystąpiono  do  zatwierdzenia  protokołu  z poprzedniego  posiedzenia,
w związku  z tym  Przewodniczący  przypomniał,  iż  był  on  dostępny  w  Urzędzie  Gminy,
natomiast  w  dniu  sesji  odpowiednio  wcześniej  został  wyłożony  do  wglądu.  Następnie
poinformował,  iż  protokół  liczy  9  stron.  Ponieważ  do  protokołu  nie  było  żadnych  uwag
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.
W wyniku  głosowania  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  Rady Gminy został  przyjęty
jednogłośnie przez 13 radnych obecnych na sali w chwili głosowania.

Ad. 3

Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Panu
Jerzemu  Blaźlakowi  –  Wójtowi  Gminy.  W  swojej  wypowiedzi  Pan  Wójt  przedstawił
realizowane przedsięwzięcia w okresie międzysesyjnym.
Odczytując kolejno poszczególne zadania, Pan Wójt zatrzymał się przy punkcie, w którym
mowa o zakończeniu remontu Środowiskowego Dom Samopomocy w Dąbrowie Widawskiej.
Dodał, iż wspólnie z Panią Wiolettą Kasprzak – Kierownikiem Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej  będą  czynione  starania  o  pozyskanie  kolejnych  środków  na  kontynuowanie
przebudowy tego ośrodka. Ponadto Pan Wójt przypomniał,  iż przyznana w ubiegłym roku
kwota na remont, to około 200 tys. zł. Następnie w dalszej części omawiania sprawozdania
poinformował,  iż  uruchomione  Centrum Kształcenia  na  odległość  w Szkole  Podstawowej
w Ochlach  cieszy  się  dużym  zainteresowaniem  wśród  dzieci  i  młodzieży.  Pan  Wójt
przedstawiając punkt  dotyczący rozstrzygnięcia przetargu na zakupu kruszywa drogowego
dodał, iż starostwo łaskie również dokona takiego zakupu po takiej samej cenie, jaką uzyskała
gmina  Widawa.  Kończąc  sprawozdanie  Pan  Wójt  poinformował,  iż  w  przetargu  na
przebudowę dróg gminnych Józefów – Wincentów i Chrusty – Zawady wzięło udział 9 firm.
Następnie  wyjaśnił,  iż  starostwo  powiatowe  przygotowało  dokumentację  na  zadanie
dotyczące  przebudowy drogi  powiatowej  nr  2308E  Rogóźno  –  Zawady.  W tym  miejscu
odczytał pismo w tej sprawie, które wpłynęło od Zarządu Powiatowego w Łasku. Następnie
zwrócił się do Rady o podjecie decyzji i wystąpienie z formalnym wnioskiem dotyczącym
współfinansowania  budowy  tej  drogi.  Kontynuując  wyjaśnił,  iż  ze  wstępnych  rozmów
wynika,  że kwota, którą gmina Widawa miałaby dołożyć  do tego przedsięwzięcia wynosi
40 tys. zł, co oznacza uczestnictwo w około 25% całości inwestycji. Pan Wójt dodał, iż Rada
musi podjąć decyzję,  czy takie działanie jest uzasadnione. Wyjaśnił  również,  iż realizując
podobne  zadania  powiat  łaski  wchodzi  w  układ  współfinansowania  z  innymi  gminami.
W dalszej  części  Pan  Wójt  przedstawił,  jakie  korzyści  dla  mieszkańców  niesie  za  sobą
przebudowa  tego  odcinka  drogi.  Następnie  wyjaśnił,  iż  padła  również  inna  propozycja,
a mianowicie  w  przypadku  zakupu  przez  powiat  kruszywa  gmina  Widawa  zajęłaby  się
zwózką, rozprowadzeniem i zwałowaniem tego kruszywa na drogę Zawady - Chociw. Na
zakończenie  swej  wypowiedzi  zwrócił  się  raz  jeszcze  z  prośbą  do  radnych
o przedyskutowanie i zajęcie stanowiska w tej kwestii.
Po wystąpieniu Pana Wójta Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przedstawicieli
powiatu łaskiego  Pana Cezarego  Gabryjączyka  – Starostę i  Pana Michała Włodarczyka  –
Wicestarostę.
Pan Starosta wyjaśnił,  iż jego obecność jak również obecność Pana Michała Włodarczyka
świadczy o  tym,  iż  współpraca  z  Gminą  Widawa nie  polega  jedynie  na  wymianie  pism.



Ponadto władze Starostwa chciałyby zrobić wiele dla tego terenu jednak potrzebna jest do
tego  współpraca,  gdyż  łącząc  siły  można  więcej  zdziałać.  Następnie  poinformował,  iż
Komisja  Transportu,  która  dokonała  objazdu  całego  powiatu  i  spotykała  się  z  Wójtami
poszczególnych  gmin  ustaliła,  iż  Wójtowie  do  takich  inwestycji  będą  dokładali.  Dodał
również, iż kilka gmin już zadeklarowało swoją współpracę. W dalszej części Pan Starosta
zwrócił się z prośbą do Radnych, aby na dzisiejszym posiedzeniu rozważyli tą propozycję
i podjęli decyzję w tej sprawie. Ponadto wyjaśnił, iż dotychczasowa współpraca udowadnia,
iż połączenie sił, czy to przy zakupie samochodu, czy realizowanie innych działań na terenie
Gminy Widawa przynosi pozytywne efekty. Kontynuują wyjaśnił, iż po rozmowach z lokalną
społecznością okazuje się, iż przebudowa tej drogi  jest rzeczywiście konieczna. Następnie
korzystając  z  okazji  przekazał  informację  dotyczącą  organizowanego  przez  Klub
Szwarcwaldzki  wyjazdu  dla  dzieci  do  Szwajcarii  w  ramach  współpracy  z  zagranicą,
w związku z powyższym poprosił o zgłaszanie się osób zainteresowanych do starostwa. Na
zakończenie swego wystąpienia raz jeszcze zwrócił się z prośbą do radnych o przychylność
i zrozumienie.
Następnie  Pan  Przewodniczący  podziękował  Panu  Cezaremu  Gabryjączykowi  i  Panu
Michałowi  Włodarczykowi  za  przybycie  na  sesję,  a  następnie  zwrócił  się  do  zebranych
o zabranie w tej sprawie głosu.
Jako pierwszy wypowiedział się radny Olejniczak, którego zdaniem należy się cieszyć z tego,
iż władze powiatu zdecydowały się na przebudowę tej drogi, w związku z tym należy podjąć
współpracę  i zrealizować to zadanie.  Ponadto dodał,  iż obecny stan tej  drogi  jest  fatalny,
natomiast wiele firm spedycyjnych korzysta z tej trasy gdyż jest to spory skrót.
Następnie  radny  Gniłka  zapytał  ile  kruszywa  będzie  potrzebne  na  wywiezienie  drogi
powiatowej Kolonia Zawady – Chociw.
Przed  udzieleniem  odpowiedzi  na  powyższe  Pan  Wójt  poinformował,  iż  należy  usuwać
nadkłady przy drogach wojewódzkich takich jak np. Świerczów – Witoldów, czy Kocina –
Zborów, gdyż po deszczu robią się ugięcia. Następnie wyjaśnił, iż w przetargu dotyczącym
zakupu kruszywa udział wzięły 3 firmy. Dodał, iż ostatecznie wygrały Zakłady Dolomitowe
„Siewierz”.  W  dalszej  części  Pan  Wójt  poinformował,  iż  powiat  łaski  dokonał  zakupu
kruszywa również w tej firmie. Ponadto wyjaśnił, iż władze powiatu na teren Gminy Widawa
są w stanie rozdysponować nawet 900 ton kruszywa na utwardzenie drogi Rogóźno-Zawady.
Kontynuując  Pan  Wójt  wyjaśnił,  iż  należałoby podjąć  współpracę  z  powiatem i  dokonać
przebudowy wspomnianego wyżej odcinka drogi.
Kolejną osobą, która zabrała głos w sprawie przebudowy drogi Rogóźno-Zawady była radna
Elżbieta Rybak. Wyjaśniła, iż obecny stan tej drogi jest zły, oprócz tego, że jest ona wąska, to
nakładka jest bardzo cienka i jest wiele dziur. Dodała również, że pieniądze dołożone do tego
zadania na pewno nie będą stracone.
Następnie ponownie głos zabrał Pan Wójt, który raz jeszcze zwrócił się z prośbą o podjęcie
wniosków  formalnych  dotyczących  udziału  w  finansowaniu  tej  przebudowy.  Ponadto
wyjaśnił, iż wstępnie mowa jest o kwocie 40 tys. zł. jednak po wykonaniu kosztorysu i po
rozstrzygnięciu przetargu może okazać się, iż suma ta ulegnie zmniejszeniu.
W dalszej  części  głos  zabrał  radny Gniłka,  który również  potwierdził  wypowiedzi  swych
przedmówców, iż droga ta jest bardzo potrzebna. Ponadto wyjaśnił, iż drogi zaplanowane do
budowy na 2008 rok zostaną wykonane. Kontynuując poinformował, iż rozgospodarowane
zostało kruszywo na  poszczególne  drogi,  a  harmonogram został  przekazany do realizacji.
Radny  Gniłka  zapewnił,  iż  przeznaczenie  wspomnianej  kwoty  na  przebudowę  drogi
powiatowej  nie  spowoduje  żadnych  zmian  w  dotychczas  zaplanowanych  zadaniach.  Na
zakończenie  dodał,  iż  jeżeli  zostaną  zwrócone  pieniądze  z  Urzędu  Marszałkowskiego  za
wykonanie  drogi  rolniczej  Grabówie  –  granice  gminy,  wówczas  będzie  można  dokonać
zakupu dodatkowego kruszywa.



Następnie  głos  zabrał  radny  Mikła,  który  zapytał,  czy  podjęcie  decyzji  dotyczącej
współfinansowania omawianej drogi nie przyniesie uszczerbku dla projektu IPI.
Na  powyższe  odpowiedzi  udzielił  Pan  Wójt,  który  wyjaśnił,  iż  Program  IPI  znalazł  się
w Rozporządzeniu Ministra Rozwoju Regionalnego. Dodał również, iż odbyło się już kilka
spotkań  w  tej  sprawie,  ponadto  poinformował,  iż  dokumentacja  jest  już  sporządzona
pozostała kwestia realizacji. W dalszej części Pan Wójt wyjaśnił, iż drogi wojewódzkie po
kolei  będą  modernizowane.  Kontynuując  dodał,  iż  kolejną  drogą,  która  zostanie
przebudowana będzie droga w Restarzewie.
Następnie głos zabrał radny Polak, który wyjaśnił, iż olbrzymie środki zostały zainwestowane
w przebudowę drogi Północ-Południe i wiele miejscowości na tym skorzysta. Dodał również,
iż  nie  zgadza  się  ze  swymi  przedmówcami,  gdyż  uważa,  że  w  Rogóźniu  został
wyremontowany most i droga, natomiast w innych miejscowościach nie zostało nic zrobione.
Na zakończenie wyjaśnił, iż droga Rogóżno – Zawady należy do powiatu, więc to do nich
należy  modernizacja  drogi,  a  gmina  powinna  realizować  zadania  dla  pozostałych
miejscowości, w których do tej pory nic nie było wykonane.
W tym miejscu głos zabrał ponownie Pan Wójt, który wyjaśnił, iż za kwotę 40 tys. zł. można
zrobić  około  200  metrów  drogi.  Ponadto  dodał,  iż  pozostałe  gminy  wchodzą  w  układ
z powiatem i wspólnie dokonują przebudowy dróg.  Pan Wójt  wyjaśnił  także,  że pozostałe
miejscowości na tym nie stracą, gdyż zaplanowane przez Komisję Rolnictwa pewne odcinki
dróg będą realizowane. Kontynuując wyjaśnił, iż jeżeli gmina nie skorzysta z tego układu to
powiat wykona tylko około 600 metrów tej drogi, a pozostała część zostanie w takim stanie
jak do tej pory.
Jako kolejny głos zabrał radny Gniłka, który raz jeszcze wyraził swoje poparcie w tej sprawie,
gdyż uważa, że gmina inwestując niewielką kwotę może zyskać dużo.
Następnie  Pan  Wójt  wyjaśnił,  iż  według  sporządzonej  dokumentacji  ta  droga  ma  zostać
poszerzona  i  mają  zostać  położone  dwie  warstwy  nakładki.  Dodał  również,  iż  należy
decydować się na budowę dróg o lepszym standardzie.
W tym miejscu głos zabrał Pan Wiesław Karczmarek – Skarbnik Gminy, który poinformował
zebranych, iż za ubiegły rok zostały w budżecie wolne środki na kwotę około 800 tys. zł.,
z czego na poprzedniej sesji zostało przydzielone na zakup samochodu 135 tys. zł. Ponadto
dodał, iż w dalszym ciągu do rozdysponowania pozostała znaczna kwota, więc właśnie z tej
puli pieniędzy można przeznaczyć część na tą drogę.
Jako kolejny ponownie głos  zabrał  radny Gniłka,  który poinformował,  iż  na przyszły rok
zostało zaplanowane do realizacji około 11,5 km dróg. Ponadto dodał, iż został złożony przez
Komisję Rolnictwa wniosek o zwiększenie o minimum 20% kwoty na inwestycje związane
z drogownictwem, w związku z tym pozostałe miejscowości również na tym skorzystają.
Następnie ponownie głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż należy pokazać, że cały czas
potrafimy współpracować z powiatem. Dodał również, iż najlepiej jest uchwalać budżet jak
najszybciej, aby w porę ogłosić przetargi i zdążyć z realizacją zadań w czasie, gdy pozwalają
na to jeszcze odpowiednie warunki atmosferyczne.
Po  wypowiedzi  Pana  Wójta  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  nad  następującymi
wnioskami:
1. dotyczącym udziału gminy w sfinansowaniu przebudowy drogi na odcinku Rogóźno –
Kolonia Zawady w wysokości 40 tys. zł.
W wyniku głosowania „za” przyjęciem tego wniosku opowiedziało się 13 radnych, przy
jednym głosie radnego Polaka wstrzymującym się.

2. dotyczącym również udziału gminy w utwardzeniu drogi na odcinku Zawady – Chociw.
W  wyniku  głosowania  nad  tym  wnioskiem  „za”  jego  przyjęciem  opowiedziało  się
14 radnych.

Następnie Pan Wójt podziękował radnym za podjęcie takiej decyzji.



Przed  przystąpieniem  do  podejmowania  uchwał  Przewodniczący  wraz  z  Panem  Wójtem
podziękowali za współpracę Panu Kazimierzowi Rusakowi – wieloletniemu Komendantowi
Komisariatu w Widawie, który przechodzi na emeryturę.
W tym miejscu Przewodniczący zarządził przerwę.

Ad. 4

W tym punkcie Przewodniczący udzielił  głosu Panu Skarbnikowi, który wyjaśnił na czym
polegają zmiany dotyczące projektu uchwały. Poinformował zebranych, iż zmianę w uchwale
budżetowej  dokonuje  się  w  związku  z  Rozporządzeniem  Ministra  Finansów  w  sprawie
klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze
źródeł zagranicznych.
Następnie  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  i  zarządził  głosowanie,  w  wyniku
którego  Uchwała  Nr  XIV/87/08  Rady  Gminy  Widawa  w  sprawie  zmian  w  uchwale
budżetowej na 2008 rok została przyjęta jednogłośnie przez 14 radnych obecnych na sali.

Ad. 5

Kolejny punkt dotyczył zmian w budżecie gminy w związku z tym Przewodniczący poprosił
ponownie o zabranie głosu Pana Skarbnika. Pan Skarbnik wyjaśnił, iż projekt uchwały został
sporządzony w oparciu o informacje otrzymane z Ministerstwa Finansów oraz z Łódzkiego
Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi o zwiększenie subwencji  oświatowej,  a także wysokości
dotacji na zadania własne i zlecone wynikające z ustawy budżetowej na 2008 rok. Następnie
wyjaśnił, jakie to są kwoty i na jaki cel zostaną przeznaczone.
Po wypowiedzi Pana Skarbnika Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zarządził
głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XIV/88/08 Rady Gminy Widawa w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2008 rok została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie.

Ad. 6

W dalszej części  Przewodniczący udzielił  głosu również Panu Skarbnikowi,  który udzielił
wyjaśnień dotyczących projektu uchwały. Poinformował zebranych, iż od stycznia bieżącego
roku weszła w życie nowelizacja ustawy o systemie oświaty, która wprowadziła do tego aktu
prawnego  zapis,  iż  w  celu  wspierania  prawidłowego  rozwoju  uczniów  szkoła  może
zorganizować  stołówkę,  a  korzystanie  z  posiłków  w  stołówce  szkolnej  jest  odpłatne.
Następnie Pan Skarbnik wyjaśnił, iż organ prowadzący szkołę ustala zasady korzystania ze
stołówki  oraz  wysokość  opłat.  Dodał  również,  iż  przedstawiony projekt  uchwały dotyczy
stołówek  szkolnych  we  wszystkich  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Widawa.  Na
zakończenie  wyjaśnił,  iż  do tej  pory nie było  wyraźnie  ustalone,  którzy uczniowie mogą
korzystać  ze  stołówki  szkolnej  oraz  jaka  jest  stawka,  a  także  zasady  i  termin  płatności,
w związku z tym zostanie to uregulowane właśnie poprzez podjęcie tej uchwały.
Następnie głos zabrała Pani Krystyna Partyczyńska – Dyrektor Przedszkola, która zwróciła
się z prośbą o podniesienie stawki żywieniowej w jej placówce, gdyż nie była ona zmieniana
od 10 lat. Następnie odczytała wniosek skierowany do Rady Gminy i przedstawiła dotychczas
obowiązujące stawki oraz proponowane podwyżki.
W  odpowiedzi  na  powyższe  Pan  Skarbnik  wyjaśnił,  iż  na  najbliższą  sesję  zostanie
przygotowany projekt uchwały dotyczący podwyższenia stawki żywieniowej w Przedszkolu.
Następnie Przewodniczący Rady odczytał omawiany projekt uchwały i zarządził głosowanie,
w  wyniku  którego  Uchwała  Nr  XIV/89/08  Rady  Gminy  Widawa  w  sprawie  zasad
funkcjonowania  stołówek  szkolnych  oraz  odpłatności  za  obiady  w stołówkach  szkolnych
w szkołach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Widawa  została  przyjęta
jednogłośnie przez 14 radnych obecnych na sali w chwili głosowania.



Ad. 7

W  kolejnym  punkcie  Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  iż  podjęcie  projektu  uchwały
dotyczącego  przeznaczenia  środków  finansowych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli
umożliwi korzystanie w szczególnych przypadkach spowodowanych np. długotrwałą chorobą
ze  wsparcia  finansowego.  Ponadto  dodał,  iż  w  projekcie  tym  znajduje  się  regulamin,
w którym mowa o tym,  w jakich  okolicznościach  i  kto może korzystać  z  takiej  pomocy.
Następnie  z uwagi  na to,  iż  nie było  osób chętnych  do podjęcia dyskusji  w tym temacie
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie.
W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XIV/90/08  Rady  Gminy  Widawa  w  sprawie
przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i placówek
oświatowych prowadzonych przez Gminę Widawa oraz podjęcia regulaminu gospodarowania
tymi środkami została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie.

Ad. 8

Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  Przewodniczący  poinformował,  iż  podjęcie
uchwały w sprawie honorowego obywatelstwa Gminy Widawa wynika z tego, iż zbliżają się
uroczystości 620-sto lecia nadania praw miejskich Widawie, w związku z tym Rada będzie
miała  możliwość  nadania  z  tej  okazji  tytułu  Honorowego  Obywatelstwa  Gminy Widawa.
Ponadto  dodał,  iż  w  przyszłości  również  można  będzie  korzystać  z  takiej  możliwości,
wyróżniając te osoby, które szczególnie zasłużyły się dla naszej gminy.
Następnie ze względu na to, iż nikt nie wnosił uwag do projektu uchwały Przewodniczący
odczytał  jej treść i zarządził głosowanie,  w wyniku którego Uchwała Nr XIV/91/08 Rady
Gminy Widawa w sprawie honorowego obywatelstwa Gminy Widawa oraz zasad i trybu jego
nadawania została przyjęta jednogłośnie przez 14 radnych.

Ad. 9

W tym miejscu Przewodniczący poinformował,  iż podjęcie uchwały zamieszczonej w tym
punkcie wynika z tego, iż do tej pory przedstawicielem Gminy Widawa do Powiatowej Rady
Zatrudnienia w Łasku był Pan Marian Magdziak, jednak nie pełni on w tej kadencji funkcji
radnego. Dodał również, iż fakt ten wpływa na to, iż Pan Magdziak nie uczestniczy już na
bieżąco w życiu gminy, w związku z tym należałoby wybrać na jego miejsce osobę, która ma
rozeznanie dotyczące potrzeb na rynku pracy.  Ponadto Przewodniczący zaproponował, aby
Gminę Widawa do Powiatowej Rady Zatrudnienia reprezentował Pan Wójt – Jerzy Blaźlak.
Następnie zwrócił się do radnych o zgłaszanie własnych propozycji. Z uwagi na to, iż na sali
nie był obecny Pan Wójt a innych kandydatur nikt nie zgłosił Przewodniczący zarządził 10
minutową przerwę.
Po  wznowieniu  obrad  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który poinformował,  iż  posiada  dosyć  duże
rozeznanie, co do potrzeb na rynku pracy. Następnie dodał, iż na tym stanowisku powinna
znajdować się osoba, która będzie się starała pomagać osobom bezrobotnym, gdyż jest wiele
możliwości wspierania ludzi nieposiadających pracy. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, iż zgadza
się  na  członkostwo  w  Powiatowej  Radzie  Zatrudnienia,  chociaż  nie  zawsze  czas  na  to
pozwala,  ale  będzie  się  starał  uczestniczyć  we  wszystkich  spotkaniach  i  zobowiązuje  się
przekazywać  Radzie  sprawozdania  z  tych  posiedzeń.  Następnie  podziękował  za
zaproponowanie jego kandydatury na to stanowisko.
Z uwagi na to, iż nie zgłoszono innych propozycji Przewodniczący odczytał projekt uchwały
i zarządził głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XIV/92/08 Rady Gminy Widawa
w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Widawa do Powiatowej Rady Zatrudnienia
w Łasku została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie.
Po przeprowadzonym głosowaniu Pan Wójt ponownie zabrał głos i podziękował za wybór
jego osoby na to stanowisko i obiecał, iż postara się jak najlepiej pełnić tą funkcję.



Ad. 10

W dalszej części Przewodniczący wyjaśnił, iż podjęcie uchwały w sprawie sytuacji na rynku
żywca wieprzowego wynika z tego, iż wpłynęło pismo skierowane do Przewodniczącego i do
Rady  Gminy  od  Senatora  Przemysława  Błaszczyka,  które  następnie  odczytał.  Ponadto
wyjaśnił,  iż  niektóre  gminy podjęły już  taką  uchwałę,  tym  bardziej,  że  nasza  gmina  jest
typowo rolnicza.
W tym miejscu głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż rynek trzody już od wielu lat nie jest
uregulowany.  Dodał  również,  iż  brak  jest  zawierania  wieloletnich  umów  pomiędzy
dostawcami  a  odbiorcami  żywca.  Ponadto  dodał,  iż  wielu  rolników  z  naszego  terenu
przechodzi na hodowlę bydła rezygnując z nieopłacalnej hodowli trzody. Kontynuując Pan
Wójt wyjaśnił, iż należy podjąć omawiany projekt uchwały, który pomoże parlamentarzystom
podjęcie jakichś działań zmierzających do poprawy sytuacji na rynku żywca wieprzowego.
Po  wypowiedzi  Pana  Wójta  Przewodniczący  odczytał  treść  przedmiotowej  uchwały
i zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  Uchwała  Nr  XIV/93/08  Rady Gminy Widawa
w sprawie  sytuacji  na  rynku  żywca  wieprzowego  została  przyjęta  jednogłośnie  przez
14 radnych.

Ad. 11

Kolejny punkt dotyczył  zmiany w uchwale w sprawie „Programu zdrowotnego ZDROWA
GMINA”,  w związku z  tym Przewodniczący wyjaśnił,  iż  zmiany te  wynikają  z  potrzeby
utworzenia  na  naszym terenie  gabinetu,  w którym mógłby  przyjmować lekarz  ginekolog.
Kontynuując wyjaśnił, iż chodzi przede wszystkim o zapis dotyczący kwestii finansowej.
Następnie głos  zabrał  Pan Wójt,  który wyjaśnił,  iż czynione są przymiarki  do utworzenia
rozszerzonego  programu,  lecz  póki  co  należy  wprowadzić  zmiany do  obecnego.  Ponadto
dodał,  iż  jest  to  niewielka  zmiana  dotycząca  utworzenia  gabinetu  ginekologicznego.
Kontynuując Pan Wójt wyjaśnił, iż nie jest to duży kosz i chodzi tu przede wszystkim o dobro
naszych mieszkańców. Dodał, iż należy wspierać również programy profilaktyczne.
Z uwagi na to, iż nie było osób chętnych do podjęcia dyskusji w tym temacie Przewodniczący
Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  zarządził  głosowanie.  W  wyniku
głosowania Uchwała Nr XIV/94/08 Rady Gminy Widawa zmieniająca Uchwałę w sprawie
uchwalenia „Programu zdrowotnego ZDROWA GMINA” została przyjęta 14 głosami „za”,
czyli jednogłośnie.

Ad. 12

Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  Przewodniczący  odczytał  treść  pisma
skierowanego do Pana Wójta ze szpitala z Łasku oraz pismo również skierowane do Pana
Wójta, a także do Rady Gminy od mieszkańców wsi Ruda.
Następnie  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  udzielił  wyjaśnień  w  sprawie  dotyczącej  drogi
w miejscowości Ruda, a mianowicie poinformował zebranych, iż o ile pamięta stan tej drogi
był dużo gorszy niż obecnie. Dodał, iż zgadza się z tym, że droga ta wymaga uwałowania
i uformowania.  Ponadto  wyjaśnił,  iż  niebawem zostanie  tam nawiezione  kruszywo,  które
uszczelni  dotychczasowe  podłoże.  Kontynuując  wyjaśnił,  iż  droga  jest  wytyczona
i poszerzona, a położenie nakładki jest bardzo kosztowne, więc póki co jest jedynie wykonana
dokumentacja na utwardzenie i zagęszczenie. W dalszej części wyjaśnił sprawę utworzenia
wysepki  ekologicznej.  Dodał,  iż  gmina  Widawa  w  tym  momencie  spełnia  wymagane
standardy  jeśli  chodzi  o  ilość  wysepek  ekologicznych.  Ponadto  wyjaśnił,  iż  mieszkańcy
nauczyli  się  do  korzystania  z  tych  pojemników,  co  oczywiście  bardzo  dobrze  o  nich
świadczy,  więc  należy  rozważyć  możliwość  utworzenia  takiej  wysepki  również
w miejscowości Ruda. Następnie Pan Wójt zwrócił się głównie do mieszkańców Chociwia



i poinformował, iż Komisja Inwentaryzacyjna mienia podlegającego komunalizacji w gminie
Widawa, przedkłada do wiadomości projekt sporządzonego spisu i karty inwentaryzacyjnej
działki stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w miejscowości Chociw, oznaczonej
numerem ewidencyjnym 408/4 o powierzchni 600 m2. Ponadto dodał, iż przedmiotowy spis
i karta interwencyjna zostanie wyłożona do publicznego wglądu na okres 30 dni w siedzibie
Urzędu Gminy na tablicy ogłoszeń oraz w pokoju nr 8. Kontynuując Pan Wójt wyjaśnił, iż
sukcesywnie działki są komunalizowane i doprowadzane do porządku.
W dalszej części głos zabrał radny Polak, który zapytał kiedy będzie pozwolenie na remont
Ośrodka Zdrowia w Brzykowie, gdyż obiecane było w styczniu a jest już marzec.
W  odpowiedzi  na  powyższe  Pan  Wójt  wyjaśnił,  iż  opóźnienie  dotyczące  wykonania
pozwolenia  na  remont  Ośrodka  Zdrowia  w Brzykowie  zostało  spowodowane  problemami
zdrowotnymi  projektanta  i  został  również  podpisany  aneks  do  umowy,  co  spowodowało
przesunięcie  terminu.  Ponadto wyjaśnił,  iż  kolejnych  przesunięć  terminu nie będzie,  a od
niewywiązania się z warunków umowy naliczane są kary umowne, w związku z czym osoba
wykonująca tą dokumentację będzie starała się zrobić to jak najszybciej.
Po  uzyskaniu  odpowiedzi  radny  Polak  zapytał,  czy  nie  można  zlecić  wykonania  tej
dokumentacji komuś innemu.
Pan Wójt wyjaśnił, iż nie można zerwać umowy w czasie jej trwania. Ponadto wyjaśnił, iż nie
było osób chętnych do wykonania tej dokumentacji, gdyż nie jest to sprawa prosta. Następnie
wyjaśnił,  iż należy również zlecić pełną dokumentację na budowę lokalu w Wincentowie.
Dodał również, iż chcąc wykonać jakikolwiek remont w budynku szkolnym, który przejęła
gmina musi być zmiana przeznaczenia, a także pozwolenie na remont. Kontynuując wyjaśnił,
iż podpisana została umowa na remont budynku w Zborowie. Dodał, iż należałoby również
podpisać taką umowę dotyczącą lokalu po byłej szkole w Rogóźniu, gdyż budynki są w złym
stanie  i  wymagają  remontu.  Następnie  zaproponował,  aby  w  Patokach  zagospodarować
budynki po straży na schronisko dla psów, gdyż gmina ponosi ogromne koszty na utrzymanie
psów, które przebywają w schronisku w Łodzi. Pan Wójt wyjaśnił, iż należy zadbać o mienie
gminne i przeznaczyć część środków w budżecie na wymianę okien. W dalszej części zwrócił
się do radnych, aby podjęli decyzję w sprawie zlecenia dokumentacji na osiedla w Chociwiu
i Widawie, gdyż należy ustalić kolejność prac, chodzi głównie o budowę nakładek.
Następnie  głos  zabrał  sołtys  miejscowości  Brzyków,  który  zapytał  dlaczego  tak  wzrosły
podatki. Dodał, iż w ościennych gminach stawki podatku są niższe.
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż obniżenie stawki jakiegokolwiek podatku
powoduje duże straty dla gminy. Ponadto dodał, iż chcąc budować drogi, czy też realizować
jakieś inne przedsięwzięcia gmina musi mieś jakieś wpływy do budżetu, w związku z tym
jeżeli zostanie obniżona stawka podatkowa wówczas te wpływy znacznie spadną.
Jako kolejna głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys Widawy, która zwróciła się z prośbą
o wycięcie krzaków znajdujących się przy moście. Następnie poprosiła o wyłożenie kostką
chodnikową  placu  obok  Domu Kultury  i  przeniesienie  ogrodzenia  i  umieszczenia  go  od
strony  ulicy  oraz  o  przycięcie  gałęzi  na  przy  kładce.  Kontynuując  Pani  sołtys  poprosiła
o dosadzenie drzew w parku, a także w imieniu mieszkańców ul. Kuziówek o wyrównanie
drogi  prowadzącej  od  lasu  w  kierunku  Pana  Mielczarka.  Na  zakończenie  poprosiła
o wyjaśnienie sprawy boisk i przystanku.
W  dalszej  części  głos  zabrał  sołtys  Kolonii  Zawady,  który  poprosił  o  poprawienie
widoczności  na  drodze  dojazdowej  do  Rogóźna,  a  mianowicie  ustawienia  lustra  przy
skrzyżowaniu.
Następnie sołtys miejscowości Zabłocie podziękował za naprawę przystanku i za nawiezienie
piasku na drogę.  Zwrócił  się także z prośbą o tablicę informacyjną,  a także umieszczanie
większej ilości kopii informacji, które są rozprowadzane wśród mieszkańców.



Jako kolejny głos zabrał sołtys Siemiechowa z pytaniem dotyczącym kruszywa, a mianowicie
o  to  kiedy  zostanie  ono  nawiezione  na  drogę  w  jego  miejscowości.  Ponadto  zwrócił  się
z prośbą o oczyszczenie rowu prowadzącego od Ochel aż do rzeki Warty, który bardzo często
wylewa na pobliskie pola.
Następnie radny Mikła poprosił, aby pouzupełniać kruszywem drogi, których naprawa została
już rozpoczęta.  Ponadto porosił o ogrodzenie  boiska,  na którym zostały już zamontowane
słupki, chodzi jedynie o siatkę.
W  dalszej  części  głos  zabrała  radna  Ziółkowska,  która  w  imieniu  mieszkańców  Babiny
poprosiła  o  uzupełnienie  drogi  piaskiem.  Następnie  zapytała  jak  przedstawia  się  sprawa
uregulowania szerokości drogi w Dębinie.
Z kolei sołtys miejscowości Korzeń poprosił o wyremontowanie dróg.
Po  wypowiedzi  Pana  sołtysa  głos  zabrał  radny  Gniłka,  który  pokrótce  przedstawił  plan
sporządzony  przez  Komisję  ds.  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  dotyczący  kolejności
naprawy i budowy dróg.
Następnie  głos  ponownie  zabrał  sołtys  Kolonii  Zawad,  który  poprosił  o  położenie
krawężników przy chodniku.
W  dalszej  części  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  do  Komendanta  Policji
o wzmocnienie czujności, zwłaszcza w piątki, kiedy to odbywają się rozgrywki młodzieżowe,
gdyż ostatnio doszło do jakiejś bijatyki.
W odpowiedzi na powyższe Pan Komendant  wyjaśnił,  iż  zadbał już o to,  aby więcej  nie
doszło do tego typu incydentów.
Jako kolejny ponownie głos zabrał  radny Mikła pytając,  czy będą oczyszczane rowy przy
drogach gminnych.
Następnie  radny  Gniłka  zadał  pytanie  odnoszące  się  do  Planu  Zagospodarowania
Przestrzennego, a mianowicie kiedy zostaną ukończone prace nad tym planem.
W tym miejscu głos  zabrał  Pan Wójt,  który wyjaśnił,  iż  plany na ten rok są dosyć  duże
i szeroko rozbudowane i nie wiadomo, czy uda się je zrealizować. Następnie poinformował,
iż  jeśli  chodzi  o  udrażnianie  rowów,  to  sprawa  jest  dosyć  skomplikowana,  gdyż  różne
przepisy inaczej  to interpretują.  Następnie odnosząc się do prośby Pani Werner  dotyczącą
usunięcia zakrzaczeń przy moście, to należy do zarządcy drogi, a w tym przypadku jest to
droga wojewódzka. Kolejną kwestią, którą wyjaśnił Pan Wójt była prośba wyłożenia placu
obok Domu Kultury kostką chodnikową i  utworzenia w tym miejscu parkingu.  Następnie
wyjaśnił, iż w sprawie usuwania zakrzaczeń należy zwracać się z pisemnym wnioskiem do
Urzędu Gminy. Kontynuując Pan Wójt poinformował, iż został ogłoszony kolejny przetarg
dotyczący  budowy  kompleksu  boisk.  W  dalszej  części,  wyjaśnił,  iż  została  przekazana
sołtysom informacja do rozpropagowania wśród mieszkańców dotycząca zawierania umów
na wywóz ścieków. Ponadto poinformował, iż gmina zaopatrzyła się w dodatkowy sprzęt do
wywozu nieczystości.
W tym miejscu głos  zabrał  sołtys  z  Patok, który zgłosił  pewne uwagi  dotyczące wywozu
nieczystości oraz prac równiarki.
W  odpowiedzi  na  powyższe  Pan  Wójt  poinformował,  iż  wyjaśni  tą  sprawę.  Następnie
poinformował, iż rozważana jest kwestia powiększenia parku, a w przyszłości zostaną tam
posadzone nowe drzewka. Pan Wójt wyjaśnił również, iż   przedstawiciele firmy „Skanska”,
która  dokonała  budowy  mostu  i  przebudowy  odcinka  drogi  w  Rogóźniu  zapewniają,  iż
wszystko  jest  wykonane  prawidłowo.  Ponadto  Pan  Wójt  wyraził  swoja  opinię  dotyczącą
braku  widoczności  na  drodze  dojazdowej,  o  której  wspomniał  sołtys  Pan  Bogdan
Namirowski,  a mianowicie  wyjaśnił,  iż  rzeczywiście  należy poprawić  tą  widoczność,  tym
bardziej,  iż  trzeba  podjechać  pod  górkę,  aby  móc  wyjechać  na  główną  trasę.  Następnie
wyjaśnił kwestię położenia krawężników w miejscowości Kolonia Zawady.
Następnie sołtys z Zabłocia poprosił o umieszczenie przy drodze tablicy kierunkowej.



W odpowiedzi na powyższe oraz poprzednie prośby sołtysa Pana Jana Grędy również udzielił
Pan Wójt. Następnie wyjaśnił, iż została podpisana umowa na powiększenie zakresu budowy
wodociągu  w  miejscowości  Ochle.  W  dalszej  części  poinformował,  iż  większa  część
kruszywa  zostanie  przeznaczona na  utwardzenie  drogi  rolniczej  w Grabówiu,  a  pozostałe
zostanie  rozprowadzone  na  drogi,  które  w  pierwszej  kolejności  wymagają  remontu.
Kontynuując Pan Wójt wyjaśnił, iż na terenie naszej gminy jest kilka mieszkań, w których
nikt  nie  mieszka,  chociaż  czynsze  są opłacane.  Dodał  również,  iż  świadczy to  o  tym,  iż
wysokość czynszu jest zbyt niska skoro ludzie nie korzystając z mieszkań płacą za nie.
Następnie głos zabrał radny Polak, który poprosił o to, aby gmina wystąpiła do Zarządu Dróg
Wojewódzkich  o przesunięcie  bądź  likwidację  przystanku,  który  utrudnia  widoczność  na
drodze oraz budowę chodnika.
W  odpowiedzi  na  powyższe  Pan  Wójt  wyjaśnił,  iż  najlepszym  rozwiązaniem  byłaby
przebudowa tego odcinka drogi łącznie z utworzeniem wysepek autobusowych.  Następnie
poruszył, sprawę poszerzenia drogi w miejscowości Babina, a mianowicie wyjaśnił, iż należy
podjąć  decyzję  czy  poszerzać  tą  drogę  czy  też  wysypać  kruszywem  łącznik  w  Dębinie.
Ponadto dodał, iż prawne uregulowanie szerokości drogi jest bardzo kosztowne, wiec lepiej
byłoby się zdecydować na poprawienie tego łącznika. W dalszej części wyjaśnił,  iż jeżeli
tylko zostaną zakończone prace budowlane w Rogóźniu, będzie zlecone przygotowywanie
dokumentacji na przebudowę mostu w Restarzewie. Następnie Pan Wójt dodał, iż stan drogi
wojewódzkiej  w  Chociwiu  jest  bardzo  zły,  będą  więc  czynione  starania  dotyczące
modernizacji  tej  drogi.  Na  zakończenie  wyjaśnił,  iż  należy przyspieszyć  prace  dotyczące
Planu Zagospodarowania Przestrzennego.
Z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zamknął  obrady
trzynastej Sesji Rady Gminy Widawa.
Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
Jolanta Szuleta


